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Přídavná jména 
 

A. člen určitý 
 
Přídavná jména mají po členu určitém v 1. pádě všech rodů a ve 4. pádě ženského a středního 
rodu koncovku -e. V ostatních pádech všech rodů je koncovka -en.  
Množné číslo: ve všech pádech a ve všech rodech mají přídavná jména koncovku -en. 
 
klein = malý 
 
Jednotné číslo 
 
 mužský rod ženský rod střední rod 
     
1. pád der   klein -e   Tisch die klein -e   Bank das  klein -e   Bild 
2. pád des  klein -en Tisches der klein -en Bank des  klein -en Bildes 
3. pád dem klein -en Tisch der klein -en Bank dem klein -en Bild 
4. pád den  klein -en Tisch die klein -e   Bank das  klein -e   Bild 
 
Množné číslo 
 
1. pád die  klein -en Tische, Bänke, Bilder 
2. pád der  klein -en Tische, Bänke, Bilder 
3. pád den klein -en Tischen, Bänken, Bildern 
4. pád die  klein -en Tische, Bänke, Bilder 
 
Stejně jako po členu určitém skloňujeme i přídavná jména, která následují po ukazovacích 
zájmenech, např.  
dieses schöne Haus – tento pěkný dům  
jeder ältere Mann – každý starší muž 
alle roten Rosen – všechny červené růže 
 
 
B. člen neurčitý 

 
Po neurčitém členu má přídavné jméno v 1. pádě jednotného čísla všech rodů a ve 4. pádě 
ženského a středního rodu koncovku jako určitý člen (-er, -e, -es).  
V ostatní pádech je koncovka -en. 
 
 mužský rod ženský rod střední rod 
    
1. pád ein      klein -er  Tisch eine    klein -e   Bank ein       klein -es Bild 
2. pád eines  klein -en Tisches einer  klein -en Bank eines   klein -en Bildes 
3. pád einem klein -en Tisch einer  klein -en Bank einem  klein -en Bild 
4. pád einen  klein -en Tisch eine    klein -e   Bank ein       klein -es Bild 
 
Stejně jako po členu neurčitém skloňujeme i přídavná jména, která následující po přivlastňovacích 
zájmenech a po záporce kein, např.  
kein schönes Haus – žádný pěkný dům 
Unser ganzes Geld ist weg. – Všechny naše peníze jsou pryč. 
ihre französischen Freunde – její francouzští přátelé 
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C. skloňování přídavných jmen bez členu 
 
Jednotné číslo 
 
 mužský rod ženský rod střední rod 
    
1. pád schwarz -er    Kaffee gut -e  Suppe hell -es  Bier 
2. pád schwarz -en!  Kaffee gut -er Suppe hell -en! Bieres 
3. pád schwarz -em  Kaffee gut -er Suppe hell -em Bier 
4. pád schwarz -en   Kaffee gut -e  Suppe hell -es  Bier 
 
Množné číslo 
 
 mužský rod ženský rod střední rod 
    
1. pád gut -e   Weine, Suppen, Biere. 
2. pád gut -er  Weine, Suppen, Biere. 
3. pád gut -en Weinen, Suppen, Bieren. 
4. pád gut -e   Weine, Suppen, Biere. 
 

Tohoto skloňování se užívá např. v množném čísle po číslovkách ein paar, andere, einige, 
mehrere, viele, wenige a po základních číslovkách. Je obvyklé rovněž u podstatných jmen 
látkových, hromadných a u abstrakt.  
 
einige interessante Ideen – několik zajímavých nápadů 

viele große Städte – mnoho velkých měst 

der Preis anderer wertvoller Gegenstände – cena jiných cenných předmětů 

zwei neue Staaten – dva nové státy 

rohes Gemüse – syrová zelenina 

aus reinem Gold – z čistého zlata 

mit schwerem Gepäck – s těžkými zavazadly 

großer Ehrgeiz – velká ctižádost 

mit großer Lust – s velkou chutí 

 
U skloňování přídavných jmen s látkovými podstatnými jmény a s podstatnými jmény označujícími 
počítané či měřené předměty po udání množství je podstatné jméno vyjadřující množství (Kilo, 
Glas, Teller, Dutzend, apod.) a podstatné jméno označující měřený předmět v jednotném čísle 
většinou ve stejném pádě: 
 
Ich möchte zwei Flaschen französischen Kognak. Chtěl bych dvě lahve francouzského koňaku. 

der Preis eines Pfundes holländischen Käses – cena jedné libry holandského sýra 

bei einem Glas dunklem Bier – u sklenice tmavého piva 

Je-li udání množství ve 3. pádě jednotného čísla a počítané podstatné jméno s přídavným jménem 
v množném čísle, dává se obvykle přednost 2. nebo 1. pádu, např.  
aus einem Zentner neue / neuer Kartoffeln – z centu nových brambor 


